
                                            PROTOKÓŁ  Nr XVIII/2016 
 
z XVIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 31 marca  2016 r. w budynku 
administracyjnym Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. 9˚˚ do 11.10.  
 
                                Ad.1.  Otwarcia XVIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał  
Przewodniczący Rady Gminy Paweł Patrzałek.  Przywitał obecnych  na Sesji  radnych Rady Gminy,  
Przewodniczącego Rady Powiatu Andrzeja Gądka , radnego powiatu Jerzego Kordosa,  Wójta Gminy 
Adama Pałysa,  sołtysów i kierowników referatów Urzędu Gminy oraz pozostałych gości .   
       Przewodniczący Rady poinformował,  że na ogólny stan 15 –tu radnych obecnych jest   
13-tu , co stanowi   quorum uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał.  
Nieobecni na Sesji  radni: Teresa Sowula . 
Lista obecności – w załączeniu. 
Chwilą ciszy uczczono pamięć zmarłego radnego Jerzego Łukasiewicza. 
                               Ad.2. Przewodniczący Rady  przedstawił porządek posiedzenia: 
Porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie XVIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
2. Przyjęcie porządku XVIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
3. Przyjęcie Protokołu z XVII Sesji Rady Gminy. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XVII Sesji Rady Gminy   
     Solec- Zdrój. 
5. Informacja o zarządzeniach wydanych przez Wójta Gminy.  
6. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi z terenu gminy 
Solec-Zdrój za rok 2015. 
7. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Solcu-Zdroju za 2015 rok. 
8. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2015 rok. 
9. Interpelacje i zapytania radnych.  
10. Podjęcie uchwał: 
a/  uchwała w sprawie Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Solcu-Zdroju, 
b/ uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie opłaty uzdrowiskowej w miejscowości Solec-Zdrój, 
c/ uchwała w sprawie dokonania zmiany budżetu na 2016 rok, 
d/ uchwała  w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Solec-Zdrój z wyłączeniem sołectwa Solec-Zdrój przyjętego uchwałą 
Nr XXI/96/2008 Rady Gminy w Solcu-Zdroju z dnia 29.08.2008 r. opublikowaną w 
Dz.Urz. Województwa  Świętokrzyskiego Nr 219 z dnia 17.10.2008, poz. 2925. 
e/ uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie zarządzenia poboru  podatku rolnego, leśnego i 
od nieruchomości w drodze inkasa, ustanowienia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za 
inkaso. 
11. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych. 
12.Wolne wnioski i zapytania. 
13. Zakończenie obrad. 
Powyższy porządek radni przyjęli jednogłośnie, bez uwag.  
                               Ad.3. Nikt z obecnych radnych nie zgłosił zastrzeżeń ani uwag do  
protokołu z XVII Sesji Rady Gminy. Protokół uznany został za przyjęty .     
                              Ad.4. Wójt Adam Pałys przedstawił sprawozdanie z wykonania  
uchwał podjętych na XVII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.  
Radni nie zgłosili żadnych uwag. 
Sprawozdanie - w załączeniu. 
                              Ad.5. Następnie Wójt  przedstawił informację o zarządzeniach  
wydanych  w okresie między Sesjami. 
Nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń.  
Informacja – w załączeniu. 
 



                               Ad.6. Kierownik Referatu Edyta Patrzałek przedstawiła sprawozdanie z realizacji 
programu współpracy z organizacjami pozarządowymi z terenu gminy Solec-Zdrój za rok 2015. 
Informacja – w załączeniu. 
                Ad.7. Kierownik GOPS Stefania Bartnik przedstawiła sprawozdanie z 
działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Solcu-Zdroju za 2015 rok. 
Sprawozdanie w załączeniu. 
                               Ad.8. Kierownik GOPS Stefania Bartnik przedstawiła sprawozdanie z realizacji 
zadań z zakresu wspierania rodziny  za 2015 rok. 
Sprawozdanie - w załączeniu. 
                                Ad.9. W interpelacjach i zapytaniach radnych głos zabrali: 
Radny Czesław Zeliasz: 
- do Wójta: droga obok p. Treli jest utwardzona i można połączyć Błonie ze Ściegnami, 
- droga Piestrzec – Magierów, 
- bardzo zanieczyszczona jest droga od p. Czapli do p. Rajczewskich. 
Radny Włodzimierz Grabda: 
-  zrobić drogę  do świetlicy i  objazdówkę, 
do powiatu: dokończyć drogę do Żukowa. 
Radny Andrzej Kopeć: 
- zrobić w asfalcie drogę do posesji p. Chmurów i p. Kowalskich 
Radny Paweł Koźbiał: 
- uporządkować pobocza przy drodze do Zagórzan, 
- czy będą chodniki przy drodze przez Strażnik, 
- co z oświetleniem ulicznym i placami zabaw. 
Radny Paweł Fortuna: 
- droga Zborów – Włosnowice, 
- chodnik przez wieś. 
Radny Henryk Osak:  
do powiatu:  
- kiedy zostanie zrobiony remont chodnika w Zborowie. 
Radny Antoni Kołkowski: 
Do Wójta: - nawieźć ziemi na działkę  obok świetlicy. 
Radny Jan Żubrowski: 
- czy będzie przeprowadzony remont dróg i chodników po zimie, 
- co z ulicą przed blokiem, 
- czy zgłosił się chętny do zatrudnienia  przy sprzątaniu ulic , 
- co z usługami rehabilitacyjnymi w ośrodku zdrowia, dużo osób jest zainteresowanych ich 
uruchomieniem, 
Radny Adrian Babiarz: 
- czy gniazdo bocianie w Piestrzcu będzie naprawione? 
- na drodze powiatowej obok posesji p. Ząbka zbiera się woda i spływa do kanalizacji, 
Radny Paweł Patrzałek: 
- ponawia wniosek o remont chodnika przy ul. Kościuszki i pomalowanie mostu. 
               Ad.10a.  Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że  wszystkie 
projekty uchwał  były omawiane na posiedzeniach komisji i otrzymały ich rekomendację. 
Następnie odczytał projekt uchwały w sprawie Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Solcu-Zdroju.  
Nikt z radnych  nie zgłosił uwag . Poddany pod głosowanie został przyjęty następującą ilością głosów: 
za przyjęciem – 13 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0 
Uchwała Nr XVIII/93/2016  w sprawie Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Solcu-
Zdroju – w załączeniu. 
 Ad.10b/ Przewodniczący odczytał i poddał pod głosowanie uchwałę zmieniającą 
uchwałę w sprawie  opłaty uzdrowiskowej w miejscowości Solec-Zdrój. 
Nie zgłoszono żadnych uwag do projektu uchwały. 



Uchwała została przyjęta następującą ilością głosów: 
za przyjęciem – 13 
przeciw – 0 
wstrzymał się – 0 
Uchwała Nr XVIII/94/2016  zmieniająca uchwałę w sprawie opłaty uzdrowiskowej w miejscowości 
Solec-Zdrój - w załączeniu. 
                          Ad.10c/ Następnie radni głosowali nad odczytaną przez Przewodniczącego uchwałą w 
sprawie dokonania zmiany budżetu  Gminy Solec-Zdrój na 2016 rok. 
 Nie zgłoszono uwag do projektu uchwały.  
Uchwała została przyjęta 13-oma głosami „za”, przy 0 – przeciw oraz 0 – wstrzymujących  się. 
Uchwała Nr XVIII/95/2016 w  dokonania zmiany budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2016 rok – w 
załączeniu. 
                         Ad.10d/  Pracownik Urzędu Grzegorz Jabłoński przedstawił radnym zmiany 
wprowadzone do projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy Solec-Zdrój z wyłączeniem sołectwa Solec-Zdrój przyjętego 
uchwałą Nr XXI/96/2008   w odniesieniu do projektu przedłożonego radnym na posiedzeniach 
komisji.  
Nikt nie zgłosił pytań pod adresem przedmiotowej uchwały . 
Przewodniczący Rady odczytał   uchwałę w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy Solec-Zdrój z wyłączeniem sołectwa Solec-Zdrój przyjętego 
uchwałą Nr XXI/96/2008 Rady Gminy Solec-Zdrój z dnia 29.08.2008 r. 
Uchwała poddana pod głosowanie została podjęta   następującą ilością głosów: 
za przyjęciem – 13 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0 
Uchwała Nr XVIII/96/2016 w sprawie  zmiany uchwalenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy Solec-Zdrój z wyłączeniem sołectwa Solec-Zdrój przyjętego 
uchwałą Nr XXI/96/2008 Rady Gminy Solec-Zdrój z dnia 29.08.2008 r. opublikowaną w Dz. Urz. 
Województwa Świętokrzyskiego Nr 219 z dnia 17.10.2008 , poz. 2925 – w załączeniu. 
                     Ad.10e/ W dalszej kolejności Przewodniczący Rady odczytał uchwałę zmieniającą 
uchwałę w sprawie zarządzenia poboru podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości w drodze inkasa, 
ustanowienia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso. 
Poddana pod głosowanie uchwała została przyjęta następującą ilością głosów:  
za przyjęciem uchwały głosowało – 13 radnych 
przeciw – 0 radnych, 
wstrzymało się – 0 radnych 
Uchwała Nr XVIII/97/2016 zmieniająca uchwałę w sprawie zarządzenia poboru podatku rolnego, 
leśnego i od nieruchomości w drodze inkasa, ustanowienia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za 
inkaso – w załączeniu. 
                          Ad.11.  Odpowiedzi na zgłoszone zapytania i interpelacje radnych  udzielili: 
Wójt Gminy Adam Pałys: 
- złożony   wniosek na budowę drogi  Błonie - Ściegna posiada pozytywną opinię i oczekuje na 
przyznanie środków na  jego realizację, 
- zanieczyszczona działka jest własnością gminy i będzie uprzątnięta,  
- droga do świetlicy w Piasku Małym nie będzie robiona w tym roku, 
- zlecone zostało opracowanie kosztorysu na drogę za p. Wolickim, będzie aplikować o pozyskanie 
środków na jej budowę, 
- droga do p. Chmurów ma ok. 120 m długości i będzie zrobiona przy okazji budowy innej, dłuższej 
drogi, 
- do Funduszu Szwajcarskiego został złożony wniosek o środki na modernizację oświetlenia 
ulicznego, do chwili obecnej nie ma jeszcze odpowiedzi, 
- droga i chodniki we Włosnowicach i Zborowie mogą być robione wspólnie z powiatem,  
- na działkę obok świetlicy w Żukowie zostanie nawieziona ziemia, 
- przeprowadzony zostanie remont dróg i chodników w Solcu-Zdroju z wyjątkiem tych, które objęte są 
rewitalizacją, 



- Gmina chce pozyskać pracownika do utrzymania terenów zielonych zagospodarowanych, 
- pomieszczenie na rehabilitację w ośrodku zdrowia jest wydzierżawione  a dzierżawca czeka na 
ogłoszenie przez NFZ nowych kontraktów, 
- w sprawie bocianiego gniazda w Piestrzcu wystąpi o wsparcie do ZEORK-u i do WFOŚ  
o środki finansowe, 
- ciężko jest znaleźć sposób na odprowadzenie wody na zakręcie w Piestrzcu , 
Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Gądek: 
- droga Magierów – Piestrzec nie może być robiona ponieważ nie jest uregulowana sprawa własności 
działek , 
- droga Piasek Mały  - Żuków nie została uznana przez komisję Wojewody za zniszczoną w wyniku 
nadmiernych opadów deszczu,  
- droga Zborów – Włosnowice również nie została zakwalifikowana do odbudowy ze środków na 
usuwanie skutków powodzi, będzie robiony jedynie odcinek od szkoły do  
p. Bartnik, 
- chodniki mogą być budowane jedynie przy współudziale Gminy i pod warunkiem  spełnienia 
wymogu odpowiedniego natężenia ruchu pieszych, 
- jest po przetargu na drogę  Piasek Mały – Solec-Zdrój przez Strażnik , droga nie będzie posiadać 
chodników, 
- odbędą się remonty chodników, 
- most przy ul. Kościuszki będzie pomalowany, 
- gałęzie przy drodze na Zagórzany będą zniszczone rębakiem, 
- na zakręcie w Piestrzcu brak jest możliwości odprowadzenia wody. 
Przewodniczący Andrzej Gądek poinformował  zebranych, że powiat dofinansował Festiwal 
Akordeonowy i Soleckie Lato Nad Zalewem w wysokości 3,5 tys.zł.  
Poruszył też problem miejscowości znajdujących się w strefie C uzdrowiska w odniesieniu do 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 
         Ad.12. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali: 
Przedstawiciel firmy zajmującej się montażem instalacji fotowoltaicznej omówił zasady ich montażu 
oraz możliwości dofinansowania inwestycji.  
Pan Bogdan Kunat: 
-  nawiązując do braku usług rehabilitacyjnych w Solcu-Zdroju poinformował, że ze względów 
ekonomicznych usługi te nie będą prowadzone przez Uzdrowisko Solec-Zdrój. 
- zapytał kiedy nastąpi przystąpienie do  prac związanych z wprowadzaniem zmian w części tekstowej 
mpzp dot. sołectwa Solec-Zdrój? 
Pan Grzegorz Jabłoński: 
- prace związane ze zmianami części tekstowej mpzp sołectwa Solec-Zdrój zostaną podjęte po 
zakończeniu obowiązujących procedur dotyczących podjętej uchwały w sprawie zmiany mpzp. 
Pan Leszek Sowula: 
- odwodnić drogę od północnej strony, 
- na terenie Piasku Wielkiego nachylone drzewo zagraża bezpieczeństwu publicznemu, 
- poprawić zjazd obok cmentarza. 
Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Gądek: 
- powiat zakupuje odpowiedni sprzęt i we własnym zakresie będzie prowadził prace związane z 
odwodnieniem dróg, 
- parametry drogi obok cmentarza zostały określone przez komisję bezpieczeństwa . 
Wójt Adam Pałys: 
- w miejscowości Solec-Zdrój zmieniona została kategoria dróg. Zmiana organizacji ruchu 
spowodowała, że  droga obok cmentarza została uznana jako droga z pierwszeństwem przejazdu.  
Pan Stanisław Grochowski: 
- przekopać pobocza drogi przy moście, aby woda mogła spływać do rowu. 
- wykopać rów po drugiej stronie drogi Gadawa – Piasek Mały, 
- przy łąkach w Żukowie jest wyrwany znak. 
Pan  Jan Kasiński: 
- zrobić chodnik przy ul. Kościuszki na odcinku od myjni do p. Dyrduła. 
 



Pan Czesław Zeliasz: 
- wykonać chodnik od szkoły do kaplicy. 
Pan Włodzimierz Grabda: 
- podczas prac scaleniowych zniszczone zostały pobocza. 
Pan Andrzej Gądek: 
- chodniki mogą być budowane przy finansowym udziale Gminy. 
Pan Paweł Fortuna poinformował zebranych o utworzeniu stowarzyszenia GKS Solec-Zdrój, które 
będzie się zajmowało promowaniem sportu. 
Pan Stanisław Żelazny: 
- namalować ciągłą linię na skrzyżowaniu ulic 1 Maja i Kościuszki. 
Wójt Adam Pałys: 
- całe oznakowanie ulic będzie odnowione. 
                    Ad.13. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad Przewodniczący  Rady Paweł 
Patrzałek  dokonał zamknięcia XVIII  Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
 
Protokołowała:                                                                            Przewodniczący Rady 
Danuta Grabda                                                                               Paweł Patrzałek    
           
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
                             
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


